
Referat fra bestyrelsesmøde i Børnenes Ø 
 

Dato: 08.05.23 

Tidsrum: 19.00 – 21.30 

Referent:  Anna Schröder 

 

Referat 
 

Punkt: Handling: 

A. Indlæg fra Samsøgades Skole 

Skoleleder Preben Stadsgaard præsenter 
Samsøgades Skole og hvad den står for. De går 
meget op i ”styrk fællesskabet” – både for børn 
og voksne.  
Preben henviser især til den stærke indskoling, 
som man kan læse og se mere om på deres 
hjemmeside 
https://samsoegadesskole.aarhus.dk/  
Der er generelt meget at finde på deres 
hjemmeside samt at se af små videoer. Man er 
velkommen til at kontakte skolen, hvis man 
skulle have spørgsmål. 
Samsøgades Skole tilbyder et slags 
introduktionsforløb, hvor der i september er en 
introduktionsaften og i foråret er der et forløb, 
hvor børnene kan se skolen. 
Der er det samme team af lærere og pædagoger 
i hele indskolingen, hvilket er 0.-4. klasse. 

Navn: Tilstede: Fraværende: Navn: Tilstede: Fraværende: 

Bestyrelse: Suppleanter: 
Line Börjesson *(F) ☒ ☐ Ditte Sangill ☒ ☐ 

Dinah S. Khatir *(NF) ☒ ☐ Johannes Maidl ☒ ☐ 
Kasper Hendrup ☐ ☒ Karoline Thostrup ☐ ☒ 

Jesper Dolleris ☒ ☐ Thomas Jensen ☐ ☒ 

Anna Schröder ☒ ☐ Maria Højland ☒ ☐ 
   Maria Wæver ☐ ☒ 

Leder: Personale: 
Kirsten Vestergaard ☒ ☐ Hanne F. Rasmussen ☒ ☐ 

*(F) – Formand & *(NF) Næstformand Karina Jensen ☒ ☐ 
    

https://samsoegadesskole.aarhus.dk/


Samsøgades Skole har en del fokus på især 
læsning samt det matematiske, da forskning 
viser, at hvis elever mestrer dansk og matematik 
nogenlunde, så mestrer de også de andre fag 
nogenlunde. Derudover er der en del fokus på 
det musiske, hvor der er et tæt samarbejde med 
Aarhus Musikskole. 
Skolen har en stor diversitet af elever set ud fra 
det socioøkonomiske. 
Lige nu er der gang i en ombygning på skolen, 
hvor der installeres nye vinduer og indeklimaet 
forbedres. 

B. Økonomi 
a. Resultat 2022 
b. Budget 2023 

a. 2022 har givet et overskud på omkring 
160.000 DKK. Disse er tilgået Børnenes Ø, 
som kan bruges, men dog ikke på driften. 
Man er velkommen til at komme med 
forslag til at bruge disse penge fornuftigt. 
Det blev vendt om nogle af pengene f.eks. 
skulle bruges på at etablere en ordentlig 
garderobe til personalet, som lige nu bruger 
børnegarderober. Ydermere har det været 
drøftet om man skulle se nærmere på en 
mulighed for en større udflugt med nogle af 
de ældre i Generationernes Hus samt 
børnehaven og evt. de ældste børn i 
vuggestuen. 

b. Tidligere har der været snak om, at 
Børnenes Ø skulle betale ca. 40.000 DKK om 
måneden ind til fælleskassen (ledelsen) til 
Generationernes Hus. Den økonomiske 
afgørelse er nu landet på 120.000 DKK om 
året. 

C. Fællesordning for eftermiddagsmad 
a. Status på manglende betalinger 

b. Fremadrettet administration 

a. Fremadrettet vil Kirsten rykke én gang på 
Aula ang. manglende betaling for 
eftermiddagsmad. Der opfordres til at ALLE 
tilmelder sig betalingsservice. Derefter 
sendes manglende betaling videre til 
inkasso.  

b. Line forespørger Kasper om han vil 
undersøge muligheden ift. indsendelse til 
inkasso hhv. hvor langt han er kommet med 
dette. 

c. Det har været drøftet om børn på en 
deltidsplads kunne blive fri for at betale for 
eftermiddagsmaden. Bestyrelsen har 



besluttet, at dette ikke er en mulighed. Alle 
betaler for eftermiddagsmaden. 

D. Morgenmad i institutionen (opfølgning) 

Personalet har lavet lidt dataindsamling ang. 
antal børn til morgenmad i institutionen. 
Derudover har der været sat en ekstra 
ressource af til at hjælpe til om morgenen. Det 
har vist sig at fungere rigtig fint og således er 
det besluttet at morgenmaden fortsætter 
uændret til kl. 7:15 hver dag. 
Emnet tages op i bestyrelsen igen, hvis der 
skulle ske ændringer og behovet opstår for at 
drøfte dette igen. 

E. Årshjul  
a. Kommende arrangementer; 

b. Sommerfest 

a. Filmaften i september, pasta kødsovs i 
oktober 

b. Der er styr på sommerfesten. Plakat hænges 
op indeværende uge, hvor alle kan skrive sig 
på. 

F. Eventuelt  
a. Status på rutschebane 

a. Status på rutschebanen lige nu er, at der 
stadig mangler et stykke plexiglas. Alt 
plexiglasset skal skiftes. Kirsten har sat gang 
i denne proces igen igen. 

b. Plastik i maden. Kirsten melder ud til 
forældrene på Aula ang. episoden og 
håndteringen af denne. Der blev omgående 
rettet henvendelse til Fødevarestyrelsen 
omkring hændelsen og et ønske om at 
arbejdsgangene skulle tjekkes hos Øens 
Madhus. Både Kirsten og bestyrelsen tager 
sagen meget alvorlig og går videre med 
denne. 

c. Valg til bestyrelse er d. 22-08-2023 kl. 19:00-
21:00 

G. Punkter til næste bestyrelsesmøde 

a. Hvad skal valg til bestyrelse indeholde? 
b. Opfølgning på fællesordning for 

eftermiddagsmad ang. inkasso. 
c. Status på rutschebanen. 
d. Opfølgning ang. mad fra Øens Madhus. 
e. Drøftelse ang. anvendelse af overskud. 
f. Drøftelse af, hvordan bestyrelsesmøder 

afholdes (medlemmer og suppleanter). 

H. Dato for næste bestyrelsesmøde Tirsdag d. 13-06-2023 kl. 19-21:30 

  
 


